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Protokół nr 58.2023 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Obrady rozpoczęto dnia 23 sierpnia 2023 roku o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:05  

tego samego dnia. Prowadzący obrady otwarł posiedzenie w trybie stacjonarnym. 

Obecni: 

 Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

  Radny Janusz Hyliński 

  Radna Danuta Kułaga 

  Radna Irena Nowak 

  Radna Elżbieta Musiałowska  

  Radny Robert Marciniak. 

Na 5 członków komisji 5 obecnych.  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Tomasz Chudy – burmistrz Zdun, 

- Iwona Klepacka – Skarbnik Gminy Zduny, 

- Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju, 

- Magdalena Krawczyk – Inspektor ds. rolnych, leśnictwa i gospodarki gruntami. 

 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Radny Janusz Hyliński otworzył posiedzenie Komisji Zdrowia, Opieki 

Socjalnej i Ochrony Środowiska witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada wymagane 

quorum i jest władna obradować. Członkowie komisji porządek obrad oraz materiały sesyjne 

otrzymali za pośrednictwem aplikacji eSesja. Następnie prowadzący obrady przedstawiał następujący 

porządek obrad:  

1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał:  

a) w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy 

Zduny, 

b) w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla  

obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków, 

c) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2023,  

d) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2023 – 2034. 

3. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

4. Temat z ramowego planu pracy: Realizacja zadania "Budowa ścieżki pieszo- rowerowej Zduny – 

Chachalnia"- posiedzenie wyjazdowe. 
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Uwag, wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.  

Pkt. 2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność 

Gminy Zduny 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustanowienia służebności 

przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Zduny. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

b) w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków, 

Projekt uchwały przedstawili i szczegółowych wyjaśnień udzielili Miłosz Zwierzyk, Tomasz Chudy 

oraz Iwona Klepacka. Do projektu uchwały pytania wnieśli Radny Janusz Hyliński, Radny Robert 

Marciniak oraz Radna Danuta Kułaga.   

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych  

do rejestru zabytków 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

c) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2023, 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Mówczyni oprócz szczegółowego omówienia 

projektu uchwały podała, że gmina spodziewa się dodatkowych dochodów z budżetu państwa  

w wysokości 2,3 mln zł na wydatki bieżące. Ma to być rekompensata za utracone dochody 

podatkowe. Na sesji będą konkretne informacje. Na sesji zostanie również zaproponowane 

zwiększenie kwoty na zadanie inwestycyjne pod nazwą przebudowa drogi gminnej Baszków Trzaski 

o kwotę 350 tys. zł oraz 150 tys. zł partycypować będzie Nadleśnictwo Krotoszyn. Zwiększenie 
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nakładów na rewitalizacje kościoła poewangelicznego, ze względu na wymianę a nie konserwacje 

okien w kościele oraz nadzór inwestorski na zadaniu budowa hali sportowej w Zdunach.  

 Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady 

poddał projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej  

na rok 2023 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

d) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2023 – 

2034. 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2023 – 2034 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 3. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie Skarbnik gminy Iwona Klepacka podała rozdysponowanie środków z obligacji.  

Do tej pory uruchomiono 3 serie obligacji na łączną kwotę 5 mln zł. Z prowadzonych zadań 

majątkowych wykonano płatności wykonawcom na kwotę 7.133.034,09 zł, przy czym  

2.547.940,88 zł pochodziło z otrzymanych dotacji, a kwotę w wysokości 4.585.093,21 zł pokryto  

z obligacji. Od ostatniej emisji doszły wydatki na przebudowę odkrytego basenu kąpielowego 

 w Zdunach i termomodernizację Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Zdunach oraz budowa 

ścieżki pieszo rowerowej Zduny Chachalnia. Środki wydatkowane są w miarę pojawiających się 

faktur.  

Miłosz Zwierzyk podał, że międzyczasie gmina złożyła 13 wniosków do Programu Polski Ład. 

Z czego 10 wniosków do Rządowego Obudowy Zabytków: dla 6 osób prywatnych, na elewację 

muzeum ok 150-200 tys. zł, na prace termomodernizacyjne w bibliotece publicznej w Zdunach, 
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ogrodzenie i uporządkowanie cmentarza ewangelickiego oraz wymianę okien i stolarki okiennej  

w kościele parafialnym w Baszkowie ok 300 tys. zł.  

Dodatkowo gmina zwróciła się o dotację do otwartego Polskiego Ładu do Programu Inwestycji 

Strategicznych, a mianowicie złożono wnioski na: 

- budowę świetlicy wiejskiej w Baszkowie, 

- budowę kanalizacji na ul. Witosa i ul. Podgórnej w Zdunach wraz z budową nawierzchni drogowej, 

oraz 

- przebudowę ul. Kopernika w Zdunach.  

Radna Danuta Kułaga zgłosiła pilna potrzebę naprawy krzyżówki przy przystanku przy figurze  

w Perzycach. Mieszkańcy zgłaszają duże ubytki w nawierzchni, które stwarzają realne 

niebezpieczeństwo dla użytkowników drogi, a dodatkowo odrosty lipy ograniczają widoczność  

na tym odcinku i wymagana jest przycinka tych drzew.  

Radny Janusz Hylinski poprał wniosek radnej o naprawę wspominanej krzyżówki.  

Miłosz Zwierzyk odpowiedział, że wykonana będzie wizja lokalna, dodał, że środków na remonty 

dróg pozostało niewiele i jedyne co można wykonać, na chwile obecną, to remont doraźny 

nawierzchni. 

Radna Irena Nowak zgłosiła duży ubytek w nawierzchni przy ul. Sienkiewicza na naprzeciwko firmy 

PANCOM w Zdunach. 

Radny Janusz Hyliński pytał o własność metalowej tablicy z mapą Zdun, która stoi na placu 700 lecia 

w Zdunach. Zaproponował, aby w przyszłości wykonać mapy Zdun bez reklam, na trasach 

wylotowych, byłoby to dobrą promocją gminy, a przyjezdnym pozwoliło na rozeznanie się w terenie.    

Miłosz Zwierzyk odpowiedział, że tablica z mapą to prywatna własność, prawdopodobnie 

 w niedługim czasie zostanie zdemontowana. Propozycja montażu zewnętrznej mapy Zdun  

czy Gminy Zduny bez reklam zostanie rozważona i może uda się pozyskać dofinansowanie  

na realizację zadania z LGD czy Pięknieje Wielkopolska Wieś.  

Innych pytań uwag w tym punkcie nie zgłoszono.  

Pkt. 4. Temat z ramowego planu pracy: Realizacja zadania "Budowa ścieżki pieszo- rowerowej 

Zduny – Chachalnia"- posiedzenie wyjazdowe. 

Po omówieniu materiałów sesyjnych członkowie komisji udali się na ścieżkę pieszo rowerowej 

Zduny - Chachalnia. Na trasie Zduny - Chachalnia został wykonany ostatni odcinek ścieżki pieszo 

rowerowej liczący ponad 2,3 km. Całkowita wartość inwestycji wyniosła 5.169.000 zł, z czego 

dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg to 1.532.160 zł (50 proc. kosztów 

kwalifikowanych), a także dofinansowanie Gminy Zduny w wysokości 1.500.000 zł oraz wkład 

własny Powiatu Krotoszyńskiego w wysokości 2 mln 137 tys. zł. 
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Powstał chodnik z dopuszczeniem ruchu rowerowego o szerokości 2,5m, wyremontowano  

2 przepusty, zamontowano odwodnienie i kratki ściekowe. Ponadto w ramach inwestycji wykonano 

zatokę autobusową, podwyższone skrzyżowanie z ulicą gminną. 

Zadanie było realizowane od maja 2022 r. do sierpnia 2023 r. Wykonawcą robót była firma 

Brukarstwo i Handel Włodzimierza Kasprzaka z Koźmina Wielkopolskiego. Inwestycję realizował 

 i nadzorował Powiatowy Zarząd Dróg w Krotoszynie. 

Uwag do realizacji zadania nie wniesiono.  

Przewodniczący Komisji ZOSiOŚ 

  

mgr Janusz Hyliński 

Przygotował(a):  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM  

  


